
Kommissionen er overbevist om, at det er nødvendigt at styrke de lokale informationsstrukturer, så de
fuldt ud kan spille deres rolle som nærhedscentre og få den størst mulige effektivitet i forhold til den brede
offentlighed. Den er ligeledes klar over, at det er nødvendigt at gøre disse strukturers eksistens tydeligere
og sikre, at deres aktiviteter i samfundet fremmes. Bestræbelserne går allerede i denne retning, men der er
lang vej igen. På serveren Europa er der nu etableret en hjemmeside, der repræsenterer informations-
organerne. Der gives her i en rubrik om det borgernære Europa adresser på de informationsorganer, der er
oprettet på det lokale plan. Det er meningen, at der skal etableres links til informationsorganernes egne
hjemmesider. Tjenesten »Europe Direct« som modtager forespørgsler fra borgerne i alle medlemsstaterne,
oplyser systematisk i alle sine svar spørgerne om adressen på det nærmeste informationscenter. Også
Kommissionens repræsentationskontorer bruger denne metode. Der kunne også bruges andre metoder,
f.eks. oplysningskampagner i de lokale medier, men dette ville kræve betydelige investeringer, både af
finansiel karakter og af menneskelige ressourcer.

(2000/C 170 E/109) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-1761/99

af Luis Berenguer Fuster (PSE) til Kommissionen

(11. oktober 1999)

Om: Åbning af sag i forbindelse med offentlig støtte til den spanske elsektor

GD IV har indledt en sag om offentlig støtte i forbindelse med fordelingen af 1300 mia. pesetas
(omkostninger i forbindelse med overgang til fri konkurrence) til de spanske elselskaber. Ifølge oplysninger
i den spanske presse ønsker Kommissionens næstformand, Loyola de Palacio, at overtage beføjelserne for
offentlig støtte til energisektoren. Dette må vække bekymring, idet Loyola de Palacio har siddet i den
regering, der godkendte den offentlige støtte. Skal den ovennævnte sag videreføres under tilsyn af det
medlem af Kommissionen, der har ansvaret for konkurrenceforhold, eller skal den overføres til næstfor-
manden, som er ansvarlig for energiområdet?

(2000/C 170 E/110) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL P-1889/99

af Luis Berenguer Fuster (PSE) til Kommissionen

(14. oktober 1999)

Om: Eventuel interessekonflikt ved behandlingen af en sag om offentlig støtte

Det fremgår af de oplysninger, der er offentliggjort i spansk presse om sagen om offentlig støtte til de
spanske elvirksomheder til dækning af udgifter i forbindelse med overgangen til fri konkurrence, at
tjenestegrenene under kommissionsmedlemmerne Monti og De Palacio medvirker i arbejdet med at
kvantificere disse udgifter, og det fremgår desuden, at det spanske kommissionsmedlem ser positivt på, at
der ydes støtte »for at lette de udgifter, der opstår ved liberaliseringen«.

De Palacio har været medlem af den regering, som vedtog at yde offentlig støtte til udgifter i forbindelse
med overgangen til fri konkurrence, som udmøntes i en forhøjelse på 4,5 % af de spanske forbrugeres
elregninger, men det synes ikke at hindre, at hun inden for sit nye ansvarsområde kan tage stilling til
beslutninger, som hun selv tidligere har været med til at træffe.

Mener Kommissionen, at kommissionsmedlem De Palacio bør afstå fra at behandle en sag, hvori det
undersøges, om offentlig støtte, som hun selv har været med til at give, er i overensstemmelse med
traktaten?

Samlet svar
afgivet på Kommissionens vegne af Mario Monti

på skriftlige forespørgsler E-1761/99 og P-1889/99

(17. november 1999)

Ifølge de oplysninger, Kommissionen råder over fra det spanske elektricitetsråd, er de elpriser, de spanske
forbrugere skal betale, faldet i faste priser med 3,1 % i 1996, 2,9 % i 1997, 4,4 % i 1998 og med forventet
5,6 % i 1999.
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Sagen om omkostninger i forbindelse med overgang til fri konkurrence hører � hvad angår stats-
støtteaspektet � ind under det medlem af Kommissionen, der er ansvarlig for konkurrencepolitikken.

I forbindelse med behandlingen af en sag af denne art vil generaldirektoratet for konkurrence naturligvis
arbejde nært sammen med generaldirektoratet for energi, der hører under Kommissionens næstformand
Loyola de Palacio.

Enhver beslutning i denne sag vil endvidere blive truffet under overholdelse af kollegialitetsprincippet.

Hvad angår næstformand Palacios deltagelse i en fremtidig kollegial beslutning, der træffes af Kommis-
sionen vedrørende offentlig støtte til spanske elselskaber, henvises der til EF-traktatens artikel 213 (tidligere
artikel 157), stk. 2, hvori det hedder »Kommissionens medlemmer udfører deres hverv i fuldkommen
uafhængighed og i Fællesskabets almene interesse. Ved udførelsen af deres pligter må de hverken søge eller
modtage instruktioner fra nogen regering eller noget andet organ. De afholder sig fra enhver handling, som
er uforenelig med karakteren af deres hverv. Hver medlemsstat forpligter sig til at respektere denne
grundsætning og til ikke at forsøge at påvirke Kommissionens medlemmer under udførelsen af deres
hverv«.

En række af Kommissionens medlemmer har tidligere haft regeringsansvar. Den omstændighed at et
medlem af Kommissionen har siddet i en regering må imidlertid ikke forhindre det pågældende medlem i
at deltage i Kommissionens beslutninger. Dette vil være ensbetydende med, at Kommissionen ikke lever op
til forpligtelsen om at handle uafhængigt. Efter udnævnelsen til Kommissionen afgiver kommissions-
medlemmerne over for Domstolen en forsikring om, at de vil overholde de forpligtelser, der følger med
deres hverv, især de ovenfor anførte. Kommissionen deler derfor ikke det ærede medlems opfattelse af, at
Loyola de Palacio skal afholde sig fra at deltage i den omhandlede beslutning.

(2000/C 170 E/111) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-1765/99

af Bartho Pronk (PPE-DE) til Kommissionen

(11. oktober 1999)

Om: Forskelsbehandling af EU-borgere i forbindelse med den nederlandske lov om integration af indvan-
drere

Den 30. september 1998 trådte loven om integration af indvandrere i kraft i Nederlandene. Denne lov
gælder kun for borgere fra lande uden for EU. Kan Kommissionen på baggrund af denne lovs ikrafttræden
besvare følgende spørgsmål?

1. Hvad er Kommissionens mening om denne lov?

2. Hvis Kommissionen finder, at der er tale om forskelsbehandling, vil Kommissionen så gøre Neder-
landene opmærksom herpå?

3. Hvorfor har Kommissionen endnu ikke reageret på klager fra nederlandske organisationer, bl.a.
klagen fra Landelijk Inspraakorgaan Zuid-Europeanen (LIZE) af 8. september 1998? (behandlet af Carmel
O’Reilly, Flynns kabinet/ms D (98))?

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Anna Diamantopoulou

(19. november 1999)

Den nævnte lov har til formål at fremme integrationen af nye indvandrere. Dette formål opfyldes navnlig
gennem kurser i nederlandsk og kurser, der skal øge de nye indvandreres chancer på det nederlandske
arbejdsmarked. Det er obligatorisk at deltage i integrationsprogrammet for de indvandrere, der på grundlag
af en officiel prøve anses for ikke at have et tilstrækkeligt kendskab til nederlandsk til at kunne integreres i
det nederlandske samfund i almindelighed og på arbejdsmarkedet i særdeleshed. Overholdes disse lov-
fæstede forpligtelser ikke, kan det medføre bøder og anden form for straf.

At borgere fra EU’s medlemsstater udelukkes fra de uddannelsesprogrammer, som loven omhandler, har
afsløret, at emnet er meget kompliceret, og det har gjort det nødvendigt at foretage grundige undersø-
gelser.
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